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Editorial

Milí Broďáci,
Jak praví oblíbené pranostiky: březen za kamna vlezem 
a duben ještě tam budem. U nás v Brodě by to v dubnu ale 
mělo být vlastně naopak. Tedy neseďme doma za kamny, 
ale pojďme objevovat do přírody, co nového se pro Vás 
v našem městě chystá. 

Velkou část dubnového čísla jsme věnovali tématu 
zeleně, přírody a také Dnu Země. Nechte se například 
pozvat do parku Budoucnost, který čeká 3. a 4. etapa 
revitalizace. Další zelený ostrov v našem městě, Mahlerova 
zahrada, už obnovou prochází a získá postupně svoji původní prvorepublikovou 
podobu. Podobně také břeh Cihlářského rybníka s novou pláží láká k jarní 
procházce a za pár měsíců už také ke koupání. Pokud máte raději větší divočinu, 
můžete si přečíst třeba to, jak město pečuje o své lesy a čím jsou výjimečné. 

V krásný duben jistě doufají i ve společnosti Teplo HB, která zajišťuje nejen 
teplo, ale také instalaci fotovoltaických elektráren. Víte, že ty nově chystané budou 
vyrábět proud pro bytové domy ve městě? V rozhovoru s ředitelem Teplo HB zjistíte 
třeba i to, jak se dá odebírat elektrický proud ze sítě zcela zdarma. 

Pokud by nám duben přeci jen přinesl ještě plískanice, je pro rodiny s dětmi 
nachystané nové útočiště v podobě Rodinného centra Brod, které naše město 
s radostí podpořilo. A kdyby přeci jen ta domácí pohoda byla některý den lákavější, 
pak Vám při ní přeji alespoň příjemné čtení dubnových Havlíčkobrodských listů. 

S přáním krásného jara
Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Havlíčkova ulice se proměnila k nepoznání 
Vládu nad Havlíčkovou ulicí převzaly stroje. Už první týden uzavírky 
finišér odfrézoval její povrch a hned vzápětí padl také plot oddělující 
nemocniční park u onkologie. Jak už jsme Vás informovali, v rámci 
oprav totiž dojde k významnému zlepšení možnosti parkování a také 
na této straně vznikne chodník, který zcela chyběl. Vzhledem k rozsahu 
rekonstrukce potrvají práce do prosince letošního roku a bude nutné 
využívat objízdné trasy pro veškerou dopravu včetně MHD. 

Důležité upozornění se týká také chodců: „V souvislosti s uzavírkou 
ulice Havlíčkova, a tím i úpravou světelných signalizací na Masarykově 
ulici, je nutné při požadavku na přecházení po přechodu, který je řízen 
semafory a je opatřen tlačítkem pro chodce, toto tlačítko zmáčknout. 
Pokud tak chodec neučiní, nemusí zelený signál pro chodce na semaforu 
samovolně naskočit,“ vysvětluje vedoucí odboru dopravy Martin Stehno.

Na Havlíčkobrodsku došlo k úpravám jízdních řádů 
některých spojů
Odbor dopravy Krajského úřadu Kraje Vysočina připravil k 2. březnu 
drobné úpravy jízdních řádů autobusových spojů, a to na základě 
připomínek vzešlých od občanů, zástupců obcí, dopravců a také na 
základě dat získaných z prvního měsíce provozu podle nových jízdních 
řádů. Některé změny se dotknou také cestujících z Havlíčkova Brodu.

Na Havlíčkobrodsku došlo k navýšení počtu spojů na lince z Herálce 
do Havlíčkova Brodu přes Dobrohostov a Lípu. U stejné linky byl také 
posunut ranní spoj s příjezdem do Havlíčkova Brodu před pátou 
hodinou. Vzhledem k nedostatečné kapacitě zastávky u stavební školy 
v Havlíčkově Brodě, byly vybrané linky přesměrovány na zastávku 
Masarykova. Na lince z Havlíčkova Brodu do Šlapanova přes Lípu 
a Štoky došlo k několika menším úpravám jízdních dob nebo přidání 
nového spoje v období prázdnin. Na konci března pak proběhlo navýšení 
přímých spojů mezi Ledčí nad Sázavou a Havlíčkovým Brodem.
Autor: Monika Brothánková

Ulice P. F. Ledvinky projde letos opravami
V průběhu dubna odstartuje další dopravní stavba v našem městě. 
Řeč je o ulici P. F. Ledvinky, která v minulém roce sloužila jako jedna 
z objízdných tras při uzavírce ulice Dobrovského. Ulice P. F. Ledvinky 
projde kompletní rekonstrukcí. Jedná se sice o vedlejší, ale přesto 
důležitou ulici, protože slouží jako příjezd k zimnímu stadionu. Opravou 
zde projdou komunikace, chodníky, odstavná a parkovací stání, veřejné 
osvětlení, vodovody a kanalizace. Součástí zakázky jsou také přípravy 
na dobíjecí stanici elektromobilů a samozřejmě také úpravy veřejné 
zeleně. Práce zde potrvají do podzimních měsíců.

Základní škola Nuselská se bude pyšnit novým 
sportovištěm
Milovníci řady sportovních disciplín najdou v Havlíčkově Brodě nové 
centrum svého vyžití. U ZŠ Nuselská totiž letos vznikne nové hřiště pro 
organizovaný sport. Město již začátkem března uzavřelo s dodavatelem 
smlouvu o dílo a předpokládané zahájení prací je na začátku dubna. 
Hotovo by mělo být do konce letošního roku. Součástí sportoviště bude 
například horolezecká stěna, běžecká dráha, workoutové a multifunkční 
hřiště. Vznikne také zázemí pro další sporty a nová tribuna. Celkový objem 
investice je přes 74 milionů Kč. Významnou část však pokryje dotace 
Kraje Vysočina ve výši přesahující 31 milionů Kč. Spolu s výstavbou nového 
sportoviště projde rekonstrukcí také přilehlá kotelna základní školy. 

Jaké zázemí najdou sportovci na sportovišti 
ZŠ Nuselská
Běžecká dráha • Skok do dálky • Vrh koulí • Multifunkční hřiště 
• Workoutové hřiště • Horolezecká stěna • Hřiště na tenis, 
volejbal • Tribuna • Parkovací stání uvnitř areálu
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Aktuality

V březnu se otevřelo nové  
Rodinné centrum Brod
V prostorách AZ centra se v půlce března 
otevřelo nové Rodinné centrum Brod. Jeho 
fungování zajišťuje Family Point, který se 
přestěhoval společně s ním. Organizace, 
která se věnuje vzdělávání, poradenství 
a trávení volného času rodin s dětmi, tak 
získala krásné a hlavně větší prostory. Kromě 
toho zde najdou zázemí také pěstouni, pro 
které je připravená služba provázení jejich 
novou rolí. 

Impulsem pro vznik nového centra byla 
informace o ukončení činnosti Mateřského 
centra Zvoneček zřizovaného oblastní 
charitou, která přišla na podzim. „Bylo nám 
samozřejmě velice líto, že služba, která 
má tak dlouhou tradici a je tolik využívaná 
brodskými maminkami, by měla zaniknout. 
Rozhodli jsme se proto najít někoho, kdo 
by v ní dále pokračoval. Naštěstí v našem 
městě působí Informační a poradenské 
centrum Vysočina, které tento úkol zvedlo. 
Jsem ráda, že se našla také spousta lidí, 

kteří tady ve svém volném čase odvedli 
obrovský kus práce,“ říká radní města Ivana 
Štrossová. 

Projekt nového Rodinného centra 
Brod významně finančně podpořila 
havlíčkobrodská radnice. „Město má 
eminentní zájem na provozu takovéto 
služby a jsem rád, že se dámy z Family 
Pointu celého projektu ujaly a věnovaly 
mu tolik energie a času. Kromě finanční 
podpory města se přidali také další 
sponzoři, za což jim patří velký dík, 
a společně se nám povedlo zajistit 
rekonstrukci původních prostor. Myslím, 
že až se sem maminky přijdou podívat, 
budou určitě tak mile překvapené jako já,“ 
popisuje zapojení města Vladimír Slávka, 
místostarosta Havlíčkova Brodu. 

Rodinné centrum Brod má stejnou 
provozní dobu jako bývalé mateřské 
centrum Zvoneček. „Aktuálně nám již 
běží například cvičení pro maminky se 
zajištěným hlídáním dětí. Probíhá zde 
také SWAP, který už lidé znají z našeho 
původního působiště. Nově otevíráme 
brunche, což jsou setkání pro rodiny 
s dětmi, při kterých je volná herna, káva, čaj 
a občerstvení v podobě polévek a zdravého 
jídla,“ říká Miroslava Šeredová, vedoucí 
centra. Všechny novinky a podrobnosti 
najdete na webových stránkách 
https://havlbrod.familypoint.cz/.

V květnu zahájí farmářské trhy 
Koudelův talíř
V nové sezoně se budeme moci těšit na 
další ročník farmářských trhů Koudelův 
talíř. Od 3. května budeme moci 
s největší pravděpodobností nakupovat 
na havlíčkobrodském náměstí sazenice, 
bylinky, farmářské výrobky a později také 
výpěstky lokálních zemědělců. Do druhého 
kola grantové výzvy na pořádání trhů se 
totiž přihlásili dva uchazeči, mezi nimi 
i dlouholetá organizátorka Koudelova 
talíře. „Farmářské trhy jsou velice oblíbené 
jak mezi prodejci, tak mezi návštěvníky. 
Už je s kolegyní organizujeme 12 let, 

takže organizování nemůžeme nechat 
jen tak ladem,“ usmívá se Alena Čechová. 
Jak dodává, s kolegyní by v případě 
úspěšné žádosti chtěly navázat na loňské 
pořadatelství, kdy byly jednotlivé trhy 
laděné tematicky. První ze série by tak 
měl být Letnicový trh věnovaný bylinkám, 
sazeničkám a květinám jako odkaz na 
předkřesťanské oslavy mládí, síly, oslavy 
příchodu léta, očisty těla nebo otevírání 
studánek.

Odhalte tajemství hradu Ronovec
Havlíčkův Brod má svůj hrad, tedy 
konkrétně zříceninu hradu Ronovec. 
Milovníci historie a přírody se k němu 
mohou vydat trasou vedoucí přímo 
z Havlíčkova Brodu nebo z blízké Břevnice. 
Trasa vybavená QR kódy a informacemi 
odhalí nejen bohatou minulost hradu ze 
13. století, ale i legendy a tajemství, která 
ho obklopují. Přímo na místě na Vás čekají 
nejen romantické rozvaliny, ale také ohniště, 
kde si můžete opéct buřty. 

K další vycházce do okolí lákají studánky 
v Sommerwaldu. Pro rodiny s dětmi je 
navíc připravena dobrodružná hra. Trasa 
slibuje nejen krásnou procházku přírodou 
Vysočiny, ale i jedinečný zážitek, který 
přenese návštěvníky do dávné minulosti. 
Tak nazujte pohodlné boty, zabalte si 
dobrou svačinu a přijďte se přesvědčit na 
vlastní oči.

Více informací najdete již brzy na 
stránkách TIC Havlíčkův Brod.
Autor: Eliška Rásochová, TIC



 Havlíčkobrodské listy

6 duben 2025

Téma měsíce

Jaro a probouzející se zeleň jsou 
obdobím, kdy se snad více než kdy jindy 
pozastavujeme nad významem přírody pro 
náš kvalitní život. Na duben také připadá 
mezinárodně významný Den Země. Proto 
jsme rubriku Téma měsíce v aktuálním 
čísle zasvětili zeleni, vodě, lesům 
a například také energetickým úsporám 
v našem městě. 

Brod je s přírodou kamarád
Dlouhá období sucha, extrémní přívaly 
srážek a zvyšující se teploty. To je jen malý 
výčet projevů klimatické změny. Odborníci 
se shodují, že popsané výkyvy počasí budou 
zejména v teplých měsících roku činit život ve 
městech velmi nekomfortní. Je tak na místních 
samosprávách, aby přijímaly v dostatečném 
předstihu tzv. adaptační opatření – tedy 
kroky k tomu, aby se život ve městě stal 
udržitelným a ideálně i příjemným. Naše město 
proto v minulosti přijalo speciální dokument: 
„Svoji vůli pečovat o životní prostředí radnice 
vyjádřila v deklaraci Město přátelské životnímu 
prostředí. Dokument pokrývá celou řadu 
oblastí od vodního hospodářství, přes otázku 
energetiky a dopravy až po ochranu rostlin 
a živočichů,“ dokládají slova vedoucí odboru 
životního prostředí Marty Gerthnerové.

V současnosti už jen málokdo pochybuje 
o tom, že příjemný život ve městech je přímo 
závislý na dobrém hospodaření s vodou 
a péčí o zeleň. Čas strávený v přírodě totiž 
zvyšuje tzv. pobytovou pohodu, má vliv na 
naši tělesnou aktivitu, protože vybízí ke 
sportu, kladně esteticky působí na celkový 
urbánní ráz města a také významně zlepšuje 
biodiverzitu, tedy druhovou rozmanitost fauny 
a flóry v zastavěných částech. Plochy zeleně 
s vodními prvky dokáží ve městě zvlhčovat 
mikroklima, tlumit hluk a pohlcovat imise. 

Jak se do lesa volá, tak se z lesa ozývá
Oblíbené přísloví platí pro lesy vlastně ze 100 %. 
Pokud se o ně dobře staráme, lesy nám naši 
péči mnohonásobně vrátí. Hrají mimo jiné 
nezastupitelnou roli v boji s oteplováním klimatu 
a navíc jsou také vítanou turistickou destinací, 
a to zejména v okolí našeho města, kde jsou 
protkány cyklostezkami a naučnými tabulemi. 
Havlíčkův Brod je poměrně velkým lesním 
hospodářem. Ve správě má téměř 550 hektarů 
lesa. Porosty však byly zničeny kůrovcovou 
kalamitou, které v minulosti výrazně napomohlo 
vysazení smrkové monokultury ve spojení 
se suchem. „K obnově lesů se naše město 
postavilo z mého pohledu velmi dobře. Jejich 
obnovu totiž pojalo ještě nad rámec lesního 
zákona, který definuje minimální procento 
listnatých dřevin. Díky pestré skladbě druhů 
dokáží lesy lépe odolávat suchu a také 
škůdcům,“ vysvětluje ředitel Agentury ochrany 
krajiny a přírody a zároveň zastupitel Václav 
Hlaváč. „Smíšené lesy mají navíc tu výhodu, že 
jsou příjemnější pro příměstskou rekreaci než 
smrkové monokultury, které byly vysazovány jen 
za účelem těžby dřeva,“ doplňuje Václav Hlaváč. 

Ani kapka nazmar
S lesním hospodařením těsně souvisí 
také nakládání s vodou. Potůčky, tůně 
a rybníky jsou s lesy spjaty i v našem městě. 
Mimochodem oblíbený lesopark Vlkovsko 
s revitalizovaným Cihlářským potokem 
bychom mohli označit za výjimečný příklad 
hospodaření s vodou v nadregionálním 
významu. „K revitalizovanému Cihlářskému 
potoku se jezdili podívat i ministři,“ říká 
s nadsázkou Václav Hlaváč a doplňuje: 
„Cihlářský potok je ukázkou toho, jak vypadá 
přirozený meandrující tok. V poldru nad 
Cihlářským rybníkem vzniklo také několik 
tůní, které se staly útočištěm řady druhů 
živočichů, zejména obojživelníků. Takto 
upravený tok s tůněmi má obrovský význam 
při zpomalování povodňové vlny a zadržování 
vody v krajině.“ 

V oblasti hospodaření s vodou můžeme 
z aktuálně prováděných městských projektů 
zmínit revitalizace rybníků, které probíhají 
v Mírovce a Poděbabech. Loni byl také 
revitalizován rybník v Baštínově. Dobře 
spravovaný rybník s dostatečnou rezervou 
v hrázi může opět město ochránit v případě 
přívalových dešťů před povodněmi. Město 
také buduje v lesích okolo města tůně, které 
dále zvyšují schopnost zadržování vody 
v krajině. 

Městská čistička vzduchu a klimatizace 
v jednom
O Havlíčkově Brodu bychom bez nadsázky 
mohli říci, že je to město v náruči zeleně. 
Rámuje ho tzv. Zelený okruh. Jedná se o pásy 
přírody, které jsou pro chodce dostupné 
do několika minut, a to na všech stranách 
našeho města. Součástí je například 
Lázničkova stráň, Vlkovsko či zelená osa 
našeho města, řeka Sázava a její okolí. 

Také uvnitř města je řada parků a parčíků. 
„Pomyslným městským zahradníkem jsou 
Technické služby, které zajišťují například 
prořezy, kácení, výsadbu, zakládání trávníků, 
sečení a nebo třeba i zakládání květinových 
záhonů. Klimatická změna přinášející vyšší 
teploty a sucho klade zvýšené nároky na 
dobrou péči o zeleň. Pokud je kvalitně 
spravovaná, dokáže nejen odolat výkyvům 
počasí, ale také čistit vzduch od imisí, 
snižovat teplotu a zvlhčovat mikroklima,“ 
říká místostarostka Marie Rothbauerová. 
„V rámci péče o městskou zeleň jsme 
začali používat bateriové sekačky, které 
jsou tiché a posekanou trávu zároveň 
mulčují a uvažujeme o nákupu elektrických 
komunálních vozidel pro pohyb pracovníků 
po městě,“ doplňuje ředitel Technických 
služeb Václav Lacina. 

Až se klima zeptá…
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Zelené plíce Havlíčkova Brodu čeká revitalizace
Parky, parčíky a zahrady by se daly popsat jako velká čistička 
vzduchu každého města. Jsou však mnohem víc, pro obyvatele 
představují také možnost relaxace a odpočinku. Havlíčkův Brod 
je výjimečný právě množstvím zeleně a zejména rozsahem parku, 
který je navíc pro obyvatele snadno dostupný. Za pár minutek 
chůze jste z náměstí v rozlehlé zelené zóně, v létě navíc zpestřené 
šlapadly na Hastrmanu. Velikost parku je přitom skutečně dech 
beroucí: „Část nacházející se po ulici Chotěbořská čítá necelých 
30 ha. Přímo navazující lesopark Vlkovsko má 50 ha. Z hlediska 
urbanistického konceptu máme u nás ve městě nevídanou 

záležitost 80 ha zeleně vklíněné do města. V rámci celé České 
republiky je to unikátní jev a ze své zkušenosti mohu říci, že jsem 
podobný park u srovnatelného města viděl snad jen jednou, a to 
v Klášterci nad Ohří,“ vyzdvihuje místostarosta Libor Honzárek.

V jarních měsících bude v parku Budoucnost zahájená 
3. etapa revitalizace a v roce 2026 naváže 4. fáze. Jedná se 
o nejvýznamnější letošní investici v oblasti péče o zeleň a město jen 
tento rok proinvestuje 35 milionů korun. Podobný obnos je v plánu 
také na příští rok. Ze souhrnné sumy přesahující 77 milionů korun se 
městu podařilo úspěšně získat dotaci z Integrovaného regionálního 
operačního programu 25 milionů korun. Svým rozsahem půjde 
o velmi rozlehlou část parku nacházející se v severojižním směru 
mezi altánkem a rybníkem Obora a dále pak od východní hranice 
parku s ulicí Prokopa Holého až po rybník Hastrman. Plošně bude 
stavba sice rozsáhlá , ale dispozičních proměn bude méně než 
u předchozích etap revitalizace. Samotná socha Karla Havlíčka 
Borovského, stejně jako pomník padlých, jsou zapsané kulturní 
památky, takže zde probíhá údržba průběžně. Altán prošel 
rekonstrukcí relativně nedávno a také ho průběžně udržujeme,“ 
vysvětluje resortní místostarosta Libor Honzárek. 

V době uzávěrky čísla bylo dokončeno výběrové řízení na 
zhotovitele revitalizace a zahájení je v plánu v jarních měsících 
v návaznosti na vegetační cyklus zeleně. Během prací projdou 
obnovou stromové i keřové partie, budou vysazeny nové rostliny, 
budou upraveny cesty – patrně ovšem bez změny struktury. 
Novou podobu dozná také veřejné osvětlení a mobiliář. Ve 4. etapě 
je v plánu doplnění mola na rybník Hastrman a také doplnění 
herních prvků do travnatého prostoru nad sochou Karla Havlíčka 
Borovského. 

Mahlerova zahrada se vrátí do podoby z první republiky
Nově vznikne přímo v centru města další odpočinková zóna – půjde 
o zahradu Mahlerovy vily, kde již byla zahájena revitalizace. V rámci 
města jde o výjimečné místo, jedná se totiž o jedinou zahradu na 
území Havlíčkova Brodu, která má statut kulturní památky. „Byl to 
také důležitý faktor, proč jsme se rozhodli přistoupit k její obnově 
do podoby, jakou měla v době svého založení. Po revitalizaci půjde 
o ukázku typické prvorepublikové zahrady,“ vysvětluje místostarosta 
Libor Honzárek. Samotná vila je sice soukromým objektem, ovšem 
zahrada je v majetku města a je tak pro občany volně přístupná. 
Město na její revitalizaci plánuje vynaložit 4 a půl milionu korun.

Revitalizace zahrady byla zahájena už v zimních měsících roku 
2024, kdy proběhly přípravné práce. Na začátku letoška pak byla 
odstraněna dlažba, položeny základy nového oplocení a provedeno 
prořezání zeleně. „Mahlerova zahrada se má stát malou zelenou 
oázou uprostřed našeho města. Bude doplňovat možnost 
odpočinku pro občany Havlíčkova Brodu, kteří mají park ve větší 
vzdálenosti,“ doplňuje starosta města Zbyněk Stejskal. V rámci 
revitalizace bude obnoven altán, vznikne zde i malé dětské hřiště, 
treláže s popínavými růžemi či nové záhony trvalek. Dokončení je 
v plánu ještě v jarních měsících.

Výčet projektů revitalizací zelených odpočinkových zón pro 
letošní rok pak doplňuje také úprava břehů Cihlářského rybníka, 
o které jsme psali již v březnovém čísle. V době uzávěrky aktuálního 
vydání Havlíčkobrodských listů už bylo dokončeno schodiště do 
vody a namodelovaná pláž. Revitalizace bude dokončená taktéž 
ještě na jaře. 

Inzerce
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Oslavy Dne Země jsou na brodských 
školách a také v mateřinkách velkou 
příležitostí k obohacení výuky o spoustu 
novinek. Nejmenší přírodovědci ze školky 
v Příčné například vyrazí za zvířátky do 
Záchranné stanice v Pavlově. Na Nuselské 
pro změnu osazují truhlíky a dokonce se 
učí vařit ze zbytků. 

Potřebují mláďata zachránit?
V brodských mateřinkách čeká nejmenší 
milovníky přírody návštěva zvířátek. Přímo 
za nimi totiž přijede lektorka Záchranné 
stanice Pavlov Petra Hulvová. Přiveze s sebou 
poštolku rudonohou a přibalí ještě některého 
ze zvířecích kamarádů. Vozí například ježky 
nebo plšíka. Pro děti v mateřinkách Šmolovy 
a Prokopa Holého jsou nachystané programy: 
Přiletěl k nám netopýr a Mláďata – potřebují 
zachránit? „Děti z MŠ Příčná pak čeká výlet 
přímo za našimi zvířátky do Záchranné 
Stanice Pavlov. Chystá se k nám 60 malých 
přírodovědců,“ říká s úsměvem Anna 
Doleželová, která má na starosti vzdělávací 
programy. Kromě zmíněných školek byla Petra 
Hulvová s naučným programem také v MŠ 
Nuselská. Vzdělávací program v brodských 
mateřinkách probíhá v rámci projektu 
Udržitelný Havlíčkův Brod v roce 2025. 

V Praktické škole U Trojice pomohou 
s úklidem parku
V rámci oslav Dne Země se i letos zapojí 
Praktická škola U Trojice do tradiční 
akce Čistá Vysočina. Učitelé společně 
s žáky vyrazí 16. dubna uklidit okolí parku 
Budoucnost a přispějí tak k čistšímu 
prostředí v našem městě. Kromě samotného 
úklidu si každá třída připraví i svůj vlastní 
projekt zaměřený na třídění odpadu, správné 
nakládání s odpady a význam ochrany 
přírody. Díky těmto aktivitám se žáci naučí, 
že i malé kroky mohou vést k velkým 
změnám pro naši planetu. Ekologickým 
tématům se U Trojice věnují i během celého 
školního roku – pořádají různé projektové 
dny a zájmové aktivity. 

Vaření ze zbytků a setkání pod hvězdami
Na ZŠ Nuselská se bude téma Dne Země 
proplétat snad všemi oblastmi výuky. Žáci 
si budou moci vybrat ze dvou dílen podle 
náročnosti. Připravená je již tradičně výsadba 
truhlíků na pochozí terase, orientační běh 
s několika stanovišti (například zoo koutek, 
třídění odpadu a další). „V náročnějších dílnách 
bude zahrnuta příprava pokrmů z věcí, které 
většinou vyhazujeme, jako jsou například 
odřezky zeleniny. Připravena bude také dílna 
zaměřená na využití přírodních materiálů, 

která bude spojená také s tématem Velikonoc,“ 
popisuje učitelka Eva Königová, která program 
ke Dni Země připravuje. Nachystané je i tradiční 
Setkání pod hvězdami v Přírodovědném centru, 
které je další z aktivit projektu Udržitelný 
Havlíčkův Brod v roce 2025. 

Bazar na pomoc útulku v Mírovce
Podobně také na ZŠ Konečná zapojí do výuky 
enviromentální obsah. Na 2. stupni čeká na 
žáky projektový den, který bude letos věnován 
tématu Recyklace kolem nás. Děti se nejprve 
vypraví na průzkum okolí s cílem zjistit, jak 
a kde se třídí odpad a vyzpovídají s anketou 
své spolužáky. Následně budou zjištěné 
výsledky vyhodnocovat, navrhovat opatření 
na zlepšení a dokonce se pokusí je zavádět do 
praxe. Loni se děti na Konečné takto podrobně 
zabývaly tématem Voda. O environmentální 
téma nebudou ochuzeny ani děti na 1. stupni. 
„Například prvňáčci si kromě povídání o třídění 
odpadů vyrobí i 3D strom, druháčci si budou 
povídat o významu lesa a vyrobí si zvířátko 
z papírové ruličky. V družině nachystaly 
kolegyně charitativní bazar oblečení a doplňků 
s výtěžkem pro Útulek pro psy v Mírovce 
a výstavu v areálu školy,“ popisuje ředitelka 
školy Jana Beránková.

Děti se postarají o čistou Sázavu
Na ZŠ V Sadech budou poměřovat síly žáci 
v Přírodovědné olympiádě a menší děti na 
prvním stupni se zapojí do výtvarné soutěže. 
Děti také vyhodnotí školní projekt Třídím 
– třídíš – třídíme a mohou společně vařit 
v inspirativní dílně z darů přírody. Někteří 
žáci se také zapojí do Čisté řeky Sázavy. 
V družině je připravené projektové odpoledne 
s tématem ochrany přírody.  

Zajímavý nápad k oslavám Dne Země 
chystají na ZŠ Wolkerova, kde čeká na 
děti z 1. stupně naučná stezka školou 
doprovázená plněním úkolů. Jednotlivá 
stanoviště propojí otázky: Co naší planetě 
pomáhá? Co naší planetě škodí? Děti na 
2. stupni se pak vydají v rámci projektu 
Čistá řeka Sázava na úklid přírody. 

Den Země na brodských školách: setkání s poštolkou 
nebo vaření ze zbytků
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Kam s ním…?
Tuto nerudovskou otázku si klade v posledních letech snad každá 
obec v Česku. Odvoz komunálního odpadu na skládku se totiž rok 
od roku prodražuje. Navíc v roce 2030 bude skládkování zakázáno 
úplně. V návaznosti na predikovaný vývoj tak zahájilo město Havlíčkův 
Brod spolupráci s Teplárnou Planá nad Lužnicí. Mezi oběma subjekty 
již došlo k podpisu společného memoranda. V Plané nad Lužnicí je 
totiž před výstavbou projekt, kdy jeden z kotlů bude vyčleněn na 
spalování odpadů. Navázání spolupráce pro město znamená garanci, 
že jakmile bude znemožněno skládkování, bude mít město kam vyvážet 
komunální odpad. „V areálu Technických služeb na Reynkově ulici 
se bude od roku 2030 odpad překládat, lisovat, drtit a nakládat do 
kontejnerů,“ popisuje Václav Lacina, ředitel Technických služeb města. 

Připomeňme, že Havlíčkův Brod již dlouho a systematicky podniká 
kroky k tomu, aby svoje obyvatele provedl velkou změnou co nejcitlivěji. 
Souvisí s tím zejména změny v odpadovém hospodářství, které mají za 
cíl minimalizovat množství komunálního odpadu, a tím ušetřit peníze 
nejen obyvatelům, ale potažmo i samotnému městu. 

Na Havlíčkobrodsku budou jezdit „zelené“ vlaky
Kraj Vysočina v souladu s Koncepcí elektrifikace železniční sítě v ČR 
připravuje nabídkové řízení na drážního dopravce od prosince 2029. 
V něm bude nově po dopravci požadovat sedm elektrických jednotek 
(vlaků) a osm baterio elektrických jednotek (vlaků). Financovat by se 
mohly z Modernizačního fondu. „Připravujeme projektové záměry, 
abychom zažádali o dotaci na základě výzvy z Modernizačního fondu 
Státního fondu Životního prostředí na nákup sedmi elektrických 
a osmi baterio-elektrických vlaků, které nahradí dieselové vlaky a sníží 
energetickou náročnost provozu drážní dopravy,“ informoval hejtman 
Kraje Vysočina Martin Kukla s tím, že projektové záměry bylo třeba 
podat do konce března 2025. 

Elektrické jednotky by měly jezdit na elektrifikované trati v relaci 
Hlinsko – Havlíčkův Brod – Jihlava – Kostelec – Slavonice. To umožní 
zmiňovaná elektrifikace podle státní Koncepce rozvoje elektrické 
trakce. „Bateriovo-elektrické vlaky na Vysočině využijeme jako náhradu 
dieselových, například ze Zruče nad Sázavou do Havlíčkova Brodu, 
z Humpolce do Nového Města na Moravě a z Velkého Meziříčí do Žďáru 
nad Sázavou“ upřesnil náměstek hejtmana pro oblast dopravy Vladimír 
Novotný.
Autor: Jitka Svatošová

Inzerce
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Fotovoltaické elektrárny, služby výkonové 
rovnováhy, bateriová úložiště elektřiny 
nebo kogenerační jednotky – nemluvíme 
o futuristickém projektu, ale o reálných 
akcích, na kterých pracuje společnost 
Teplo HB. Přinést by měly, a některé již 
dokonce přinášejí, úsporu nákladů na 
energie nejen pro budovy městského 
úřadu, ale i pro koncové odběratele – tedy 
občany našeho města. Popsané projekty 
díky využívání sluneční energie a také 
lepšímu hospodaření s ní hrají významnou 
roli v péči o životní prostředí. 

Za poslední roky se energetika a trh 
s energiemi obrovsky proměnil. Zkusme 
tedy pro naše čtenáře porovnat, jak 
vypadalo hospodaření s energiemi 
v našem městě před 10 lety a jak vypadá 
nyní?
Především došlo k razantnímu zdražení 
a město proto přistoupilo k opatření, že si 
elektrickou energii začne vyrábět samo 
prostřednictvím vlastních fotovoltaických 
elektráren (FVE). Motivací samozřejmě 
byl i fakt, že na výstavbu fotovoltaik 

jsou masivně vypisovány dotace. První 
z nich jsme vybudovali na Domově pro 
seniory Reynkova, další byla na jídelně 
v ulici Prokopa Holého. Loni se přidala 
také budova Městského úřadu V Rámech 
a ZŠ Wolkerova. Všechny tyto výrobny loni 
najely do provozu a díky registraci města 
jako aktivního zákazníka jsme začali sdílet 
elektrickou energii s dalšími budovami  
městského úřadu. Konkrétně jde o novou 
radnici a budovu na Pražské a také 
objekt, kde sídlí městská policie. Spotřeba 
těchto budov je kolem 900 MWh ročně 
a elektrárny jsou schopné produkovat 
270 MWh ročně. Město tedy dokáže 
ze „zelené“ fotovoltaiky samo pokrýt 
30 % spotřeby svých budov. 

Teď se bavíme o fotovoltaikách, které jsou 
již v provozu. Plánujete další?
Ano, máme už připravenou druhou skupinu, 
která se bude instalovat na bytové domy. 
Městu se na tyto fotovoltaické elektrárny 
podařilo získat dotaci 2,3 miliony Kč. Opět 
zde plánujeme sdílení elektrické energie 
mezi dalšími bytovými domy. Dále máme 

připravenou třetí skupinu, kde jsme žádosti 
o dotace podali a čekáme na vyřízení. 
Jedná se o další školy a školky ve městě. 
Fotovoltaické panely jsou zde ekonomicky 
velmi výhodné proto, že se tady nachází 
vývařovny se spotřebou 50–60 % 
elektřiny z celkového odběru budovy. 
Předpokládáme, že i zde dosáhneme 30% 
pokrytí spotřeby ze solární energie. 

Také Teplo HB má vlastního aktivního 
zákazníka a proud vyrobený na kotelnách 
a dílnách dodává na vlastní objekty, kde 
není možné FVE instalovat. Celkem jsme 
schopni vyrobit asi 220 MWh ročně. 

Takže město se nedostává do situace, 
kdy by mělo problémy s přebytečnou 
elektrickou energií z fotovoltaik?
Abychom tomu přetokům zamezili, 
skládáme skupiny budov pro sdílení 
elektřiny tak, aby došlo k maximálnímu 
využití vyrobené energie. Například školy 
a školní jídelny jsou ve sdílené skupině 
s budovami úřadů proto, aby elektřina 
vyrobená na školách o prázdninách mohla 
být využita na budovy úřadů, které je 
nutné klimatizovat. Také třeba FVE na 
budově Domova pro seniory v Reynkově 
je velmi efektivní, provoz budovy totiž 
dokáže spotřebovat 60–70 % z vyrobených 
100 MWh. 

Takže celý projekt vybudování 
fotovoltaické elektrárny a její provoz 
formou aktivního zákazníka je asi docela 
náročný na plánování a přípravu.
Díky tomu, že pro město zajišťujeme nákup 
plynu i elektřiny, máme archivovaná zpětně 
data o spotřebě na jednotlivých budovách. 
Příprava pro nás proto nebyla až tak složitá. 
Aktuálně máme ve skupinách pro sdílení 
8-9 subjektů s tím, že jich lze mít jako 
aktivní zákazník až 11 a lze je měnit. Tím 
pádem můžeme po vyhodnocení budovu 
či výrobnu ze skupiny odebrat a přesunout 
do jiné sdílené skupiny tak, abychom 
maximálně využívali elektřinu vyrobenou 
fotovoltaickou elektrárnou. Spotřeby 
se na zapojených budovách monitorují 
po 15 minutách, takže jsou to opravdu 
neskutečná kvanta dat. 

Mluvil jste o třech skupinách budov, 
které budou sdílet elektřinu, jsou mezi 
nimi i bytové domy. Znamená to, že 
nájemníci v těchto bytech budou mít 
díky fotovoltaickým elektrárnám nižší 
náklady?
To bude záležet na ekonomickém odboru 
(směje se). Ten potenciál tam samozřejmě 

Havlíčkův Brod přechází na energii budoucnosti
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je, protože když se elektřina na zapojených domech vyrobí, pak 
neplatíte distribuční poplatky, neplatíte podporu zelené energie. 
Možné to tedy je. 

Jaká je Vaše dlouhodobá vize: na každý městský dům 
fotovoltaická elektárna…?
Myslím, že jsme se projekty připravenými v této oblasti vyčerpali. 
Další instalace fotovoltaik by byla již neefektivní. Plánujeme ale 
nové projekty v oblasti energetiky. Například městský zimní stadion, 
který má spotřebu 1 000 MW, jsme si vytipovali jako vhodný pro 
kombinovanou výrobu tepla a elektřiny. Už máme zpracované 
studie na osazení 50 kW kogenerační jednotky, která bude vyrábět 
jak teplo, tak elektřinu. Dokázali bychom v kogeneraci vyrobit 
300 MWh elektřiny a 450 MWh tepla ročně. Její výhoda pro zimní 
stadion je, že vyrábí i v zimě, kdy nesvítí slunce, mrzne a je potřeba 
vytápění. Benefitem opět je, že kogenerace je brána jako „zelený“ 
zdroj elektřiny, takže i zde bychom dokázali čerpat tzv. zelený 
bonus. Kogenerace vyprodukuje totiž výrazně méně emisí a je to 
pro životní prostředí šetrný zdroj energie. Kotelny Tepla HB mají 
mimochodem kogenerační jednotky o celkovém výkonu 1 880 kW 
osazené už 12 let, takže odběratelům šetříme peníze už dlouhé roky. 

A když už jsme narazili na čerpání dotací a grantů, Vy jste v tom 
v případě fotovoltaik velmi úspěšní…
Ano, zatím jsme získali dotace na všechna osazená zařízení ve 
městě. 

A teď se pojďme podívat na tu nejpraktičtější stránku věci, a to 
když všechny popsané projekty převedeme na peníze…

Vezměme modelovou situaci za 2 roky, až nám budou zařízení vyrábět 
1 000 MWh, pak bychom se dobrali úspory kolem 7 milionů Kč 
na spotřebě elektrické energie. Na kogenerační jednotce vychází 
úspora na provozu zimního stadionu kolem 1,5 milionu Kč ročně. 

Kromě toho se chystáme na další projekt, který souvisí 
s celkovým rozvojem fotovoltaiky či větrných elektráren. Často se 
mluví o tom, že kvůli skokovému zvyšování výkonu těchto zařízení 
je nutné regulovat síť. V Teplo HB jsme tak už loni začali připravovat 
projekty na provozování služeb pro výkonovou rovnováhu, které 
pomáhají regulovat síť ve špičkách. Máme už připravené agregace 
a na každou kotelnu bychom osadili elektrokotel o výkonu 1 MW. 
Pokud vše dobře půjde, připojili bychom první takový elektrokotel 
do konce roku na Výšině. 

Jaký bude dopad tohoto projektu pro odběratele tepla? 
Nové elektrokotle budou aktivovány vždycky při přepětí v síti, kdy je 
třeba z ní odebírat proud. Tyto odběry elektřiny budou pro Teplo HB 
zdarma. Nové kotle budou nabíhat v řádu několika minut, jakmile 
vznikne v síti potřeba. Když dojde k vyrovnání, zařízení se opět vypne. 
S těmito kotli plánujeme pro odběratele předehřívat rozvodné sítě 
teplovodů. Takto vyprodukované teplo dostanou zákazníci zadarmo, 
takže je zde potenciál k úspoře na celkové ceně za teplo. 

Spolu s naším partnerem C Energy navíc pracujeme ještě 
na rozšíření možností nových elektrokotlů tak, abychom 
dokázali odebírat nejen elektřinu, která je zdarma, ale dokonce 
také elektřinu, když je záporná cena – tedy když naopak dostáváme 
zaplaceno za její odběr. Na výrobě tepla bychom tak měli jako 
odběratelé tepla dokonce vydělat. 

Nemá to háček v tom, že nejvíce svítí slunce v létě, kdy ale není 
taková potřeba tepla? 
Megawatt ový kotel v krátkém intervalu vodu spíše předehřeje. My 
navíc i v létě potřebujeme výkon 500 kW, takže ta potřeba zde 
určitě je. 

Já se zase vrátím k těm penězům – jaká je vlastně návratnost 
investice do služeb výkonové rovnováhy, tedy nových 
elektrokotlů? Přeci jen je nutné vybudovat nové trafostanice, 
novou kabeláž…
Bavíme se spolu o návratnosti v řádu přibližně roku a půl. Plán 
je vyzískat díky zúčastnění se služeb výkonové rovnováhy až 
4 miliony Kč ročně. Ve zkratce to bude naše zařízení, které my 
nebudeme ovládat, ale ČEPS (Česká elektroenergetická přenosová 
soustava) nám za vybudování bude platit. 

Největší benefit ale samozřejmě je, že my díky novým 
elektrokotlům odebereme elektřinu zadarmo a z ní vyrobíme lidem 
část z celkově odebraného tepla bezplatně. 

Nezvažovali jste třeba také bateriové úložiště elektřiny?
Ano, na kotelně Žižkov máme volný prostor a bylo by možné 
zde instalovat megawatt ovou baterii, která by také dokázala 
naakumulovat elektrickou energii v síti za zápornou cenu. 

Do budoucna bychom chtěli ve spolupráci s městem vybudovat 
i větší bateriové úložiště, které by fungovalo v režimu vyrovnávání 
přenosové soustavy a odběru elektřiny při její záporné ceně. 
Návratnost této investice počítáme v horizontu 4 let. Už na 
to máme vytipováno i několik lokalit s možným napojením na 
přenosovou soustavu. Čekáme jenom na schválení příslušného 
zákona, který je ve sněmovně. Věříme, že bychom mohli práce 
zahájit ještě na jaře. 

Vinný košt & 
festival chutí 26.4.2025

11.00 - 22.00

Havlíčkův Brod Havlíčkovo náměstí

Vína z Čech a Moravy Moderní gastronomie

Hudební program po celý den

www.vinnykost.cz

Vinný košt &
festival chutí 26.4.2025

11.00 - 22.00

Havlíčkův Brod Havlíčkovo náměstí

Vína z Čech a Moravy Moderní gastronomie

Hudební program po celý denpp

www.vinnykost.cz
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Slovo zastupitelů

Sytý hladovému nevěří, staré české přísloví, 
vzpomeňme si na předvolební sliby ohledně 
situace parkovacích míst ve městě, jak se 
v případě zvolení bude situace řešit, a co 
se doteď stalo? Vznikly problematické 
parkovací zóny po celém městě a Výšina či 
Spravedlnost jako by neexistovala. No jistě, 
proč taky, když se vás to každý den a každý 
večer vůbec netýká.

 Jednoduchý příklad: vybral jsem 
jeden obytný dům, ve kterém sídlí 
3 společenství a mají 90 bytů a před 
domem je 30 parkovacích míst, z toho 10 je 
rezervováno zvláštní značkou pro občany 
nejen z tohoto domu, ale z celého sídliště. 
Zde reservisti musí docházet někdy i více 
jak stovky metrů do svého bydliště. Mnozí 
občané vůbec nechápou systém udělování 
reservací, které jsou bezesporu potřeba, 
a mě se ptají marně. Zato když slouží nějaký 
horlivý městský policista, předpokládám, že 
nemůže být občanem Havlíčkova Brodu, tak 
je po sídlišti mazec s lístečky za okny vozidel. 
V nich si dokonce dovolí napsat po výčtu 
příslušného paragrafu poznámku „opakovaně 
jsem vás přistihl“. Vůbec si neuvědomuje, 
že řada občanů již s touto situací předem 
počítá, protože, a to je hrozné, prostě nemají 
jinou možnost. Stejně však postupuje 
diskriminačně, protože by těchto lístečků 
musel vypsat nejméně 50, a tak je dává jen 
těm, kde se řeší touto formou mezilidské 
sousedské vztahy a nezdravé občanské 
soužití, a to na zavolání. Nové parkoviště 
u Reynkovky za těch podmínek??

Je mi jasné, že to není téma celého 
města, ale co by mělo být tématem, je 

podpora našeho sportu, zejména mládeže 
a malých sportů, kde máme i evropské 
a světové šampiony. Víte, že město dotuje 
a velmi významně, (jsou to miliony korun) do 
nevlastního majetku? Je to vůbec možné, 
nebo už žádná pravidla neplatí? Přitom tyto 
finance by mohly být použity na podporu 
mládeže, respektive na hrazení členských 
příspěvků rodin, co na to nemají. Občané 
se mnou budou jistě souhlasit, když si 
dovolím tvrdit, že po tom, co si město do své 
správy vzalo kulturu včetně řízení financí 
a obsazení manažerského postu, dostává 
se tato oblast v našem městě na úroveň 
extraligy. Již bezmála 12 let jsme několikrát 
navrhovali vytvoření příspěvkové sportovní 
organizace, která by byla v podobném 
formátu jako kultura. 

Nechci fabulovat, ale pokládám si otázku, 
proč to nejde? Jde nám vůbec o podporu 
veškerého sportu a transparentnost 
hospodaření? Proč nechceme rozhodovat 
o velké finanční hodnotě hráčů, proč má 
inkasovat někdo jiný a my jen platit opravy 
a přispívat na provoz? Vždyť sledovat 
sportovní utkání z VIP místnosti by zcela 
určitě bylo zachováno.
Vladimír Frič, KSČM

Místní poplatky již nebude 
možné hradit složenkami 
a prostřednictvím SIPO
Ekonomický odbor Městského úřadu 
v Havlíčkově Brodě jako správce místních 
poplatků upozorňuje občany na změnu 
v systému placení místního poplatku za 
komunální odpad a místního poplatku ze 
psů v roce 2025. 

Od 1. ledna 2025 přešlo město 
z místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, kde poplatníkem 
byl každý občan hlášený k trvalému 
pobytu ve městě, na poplatek za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci. Od 
1. ledna je plátcem poplatku každý vlastník 

rodinného domu, bytového domu či stavby 
pro rodinnou rekreaci; u bytových domů je 
plátcem SVJ, pokud bylo pro dům založeno. 
Poplatek se odvíjí podle velikosti a počtu 
sběrných nádob na směsný komunální 
odpad svážených od nemovitosti. Plátci 
měli povinnost ohlásit potřebné údaje pro 
výpočet poplatku na ekonomický odbor 
Městského úřadu Havlíčkův Brod do 
30. ledna 2025. V případě změny počtu či 
kapacity nádob je třeba tuto změnu ohlásit 
neprodleně správci poplatku. 

Vzhledem ke změně systému placení 
místního poplatku již nebudou občanům 
zasílány poštovní poukázky pro zaplacení 
poplatku a nebude ani možné hradit 
místní poplatek prostřednictvím SIPO. 
Poplatek „za komunální odpad“ za rok 2025 
je splatný ve dvou splátkách, a to první 
splátka do 30. září 2025, druhá splátka 
do 31. března 2026. Údaje pro zaplacení 
poplatku obdrží plátci poplatku během 
měsíce července či srpna do datové 
schránky nebo na e-mail, který uvedli 
při plnění ohlašovací povinnosti. Pokud 
plátce nemá e-mail či datovou schránku 
a uvedl číslo telefonu, obdrží upozornění na 
splatnost poplatku formou SMS. 

Splatnost místního poplatku ze psů je 
do 30. června 2025. Stejně jako u místního 
poplatku za komunální odpad nebudou 
v roce 2025 rozesílány poštovní poukázky 
k úhradě tohoto místního poplatku. Zároveň 
město nebude realizovat platbu tohoto 
poplatku prostřednictvím SIPO. Poplatníci 
si proto musí u správce poplatku zjistit sami 
údaje pro jeho zaplacení nebo nahlásit 
správci poplatku datovou schránku či 
e-mailovou adresu, na kterou si poplatník 
přeje zasílat údaje pro zaplacení poplatku. 
V případě, že poplatník uvedl správci 
poplatku číslo telefonu, obdrží upozornění 
na splatnost poplatku formou sms.
Zdroj: Úsek správy daní a poplatků

Informujeme

Havlíčkobrodské listy na webu
Chcete si přečíst Havlíčkobrodské 
listy na webu dříve, než je dostanete 
do schránky? 
Potřebujete vyhledat informace ze 
starších vydání? 
Stáhněte si náš měsíčník 
na www.muhb.cz pod odkazem 
Vedení města – Havlíčkobrodské listy.
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Mateřská škola Korálky Havlíčkův Brod, Příčná 191, 
Havlíčkův Brod
Odloučená pracoviště Mateřské školy Korálky Havlíčkův Brod vás 
zvou na Den otevřených dveří a Zápis pro školní rok 2025/2026. 

Zápis do mateřské školy pro školní rok 2025/2026
Ředitelka příspěvkové organizace Mateřská škola Korálky Havlíčkův Brod 
stanovuje místo, termín a dobu pro podání žádosti o přijetí k předškolnímu 
vzdělávání pro školní rok 2025/2026, a to takto: Zápis do mateřské školy 
– pro všechna naše pracoviště se uskuteční na ředitelství MŠ Korálky 
Havlíčkův Brod, Příčná 191, Havlíčkův Brod.

Zákonný zástupce dítěte k zápisu přinese: 
vyplněnou žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání (lze vyplnit na • 
místě v den zápisu) 
potvrzení lékaře na Evidenčním listu pro dítě o řádném očkování dítěte • 
nebo na tiskopise Vyjádření lékaře o řádném očkování dítěte – potvrzení 
o očkování platí pro děti mladší 5 let 
vyplněný tiskopis Prohlášení (lze vyplnit na místě v den zápisu) • 

platný průkaz totožnosti zákonného zástupce • 
cizinci – doloží doklad s povolením k pobytu na území České republiky • 
podle zákona č. 326/1999 Sb., ve znění pozdějších předpisů 

Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání, tiskopis Vyjádření lékaře 
o řádném očkování a Prohlášení jsou k dispozici na všech mateřských 
školách, na ředitelství mateřské školy nebo na www.mskoralky.cz 
v dokumentech. Případné dotazy vám zodpovíme na tel. 569 422 455 
nebo 724 533 241.

Zápis do mateřské školy Havlíčkův Brod, Na Svahu 
3049 pro školní rok 2025–2026 
Zápis do mateřské školy se uskuteční od 5. do 9. května v Základní 
škole Havlíčkův Brod, Wolkerova 2941, a to bez osobní přítomnosti dětí 
a zákonných zástupců ve škole. Vyplněnou žádost o přijetí do MŠ je možné 
doručit následujícími způsoby: 

do datové schránky ZŠ Wolkerova 2941: zrtmdb9• 
e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem (nelze jen poslat prostý • 
email!) 
na e-mail: sekretariat@zswolkerova.cz • 
poštou na adresu: Základní škola Wolkerova 2914, 580 01 Havlíčkův Brod • 
osobní podání: v kanceláři ZŠ • 

Pokud by bylo podání učiněno pomocí jiných technických prostředků (např. 
e-mailem bez uznávaného elektronického podpisu apod.) je nutné jej do 
5 dnů ze strany zákonného zástupce potvrdit jedním z výše uvedených 
způsobů. Cizinci zároveň doloží doklad s povolením k trvalému pobytu na 
území ČR (podle zákona č. 326/1999 Sb., ve znění pozdějších předpisů 
– stačí prostá kopie). Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání je ke 
stažení na www.zswolkerova.cz a také na www.msperknov.cz. Ze strany 
školy je možno formulář Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání doručit 
i na telefonicky sdělenou adresu zákonného zástupce dítěte poštou. 
Na případné telefonické dotazy ve věci zápisu dětí do mateřské školy 
odpoví zástupce ředitele pro předškolní vzdělávání Vladimíra Kreuzová, 
tel. 721 384 112.

Zápis do mateřské školy Havlíčkův Brod, Husova 2119 
pro školní rok 2025–2026
Zápis do mateřské školy se uskuteční od pondělí 22. dubna 8.00 hodin 
do čtvrtka 25. dubna 12.00 hodin v ZŠ Havlíčkův Brod, Wolkerova 2941, 
a to bez osobní účasti dětí a zákonných zástupců ve škole. Vyplněnou 
žádost o přijetí do MŠ je možné doručit následujícími způsoby: 

do datové schránky ZŠ Havlíčkův Brod, Wolkerova 2941: zrtmdb9 • 
e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem (nelze jen poslat • 
prostý email!) na e-mail: sekretariat@zswolkerova.cz 
doporučeně poštou na adresu: Základní škola Havlíčkův Brod, • 
Wolkerova 2914
osobní podání: v kanceláři ZŠ. Pokud by bylo podání učiněno pomocí • 
jiných technických prostředků (např. e-mailem bez uznávaného 
elektronického podpisu apod.), je nutné jej do 5 dnů ze strany 
zákonného zástupce potvrdit jedním z výše uvedených způsobů. 

Cizinci zároveň doloží doklad s povolením k trvalému pobytu na území 
ČR (podle zákona č. 326/1999 Sb., ve znění pozdějších předpisů – stačí 
prostá kopie). Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání je ke stažení 
na www.zswolkerova.cz a také na www.mshusovahb.cz. Ze strany školy 
je možno formulář Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání doručit 
i na telefonicky sdělenou adresu zákonného zástupce dítěte poštou. Na 
případné telefonické dotazy ve věci zápisu dětí do MŠ odpoví Radana 
Guhlová, vedoucí učitelka MŠ – tel. 603 913 220, 603 910 957.

Škola Den otevřených dveří Zápis 2025/2026 Kontakt
MŠ Příčná 189 3. 4.   9.00–11.00 7. 5.  9.00–11.30 604 196 875
MŠ Žižkov II 1352 8. 4.   9.00–11.00 5. 5.  9.00–11.30 739 691 901
MŠ Nad Tratí 537 8. 4.   10.00–11.00 12. 5.  12.30–14.30 705 894 815
MŠ Šmolovy 107 9. 4.   9.30–11.00 6. 5.  12.30–15.00 705 894 833
MŠ Nádražní 1329 9. 4.   10.00–11.30 12. 5.  9.00–11.30 569 425 620
MŠ Nuselská 3240 10. 4.   9.30–10.30 5. 5.  12.30–15.00 606 028 341
MŠ Prokopa Holého 1832 10. 4.   9.30–11.00 7. 5.  12.30–14.30 569 428 888
MŠ Zahradnického I 2864 10. 4.   9.30–11.00 6. 5.  9.00–11.30 569 428 229
MŠ Zahradnického II 2867 11. 4.   10.00–11.00 6. 5.  12.30–15.00 705 894 837

Inzerce
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Jak správně třídit elektroodpad?
Jdete si koupit nový elektrospotřebič. Víte, 
že už v prodejně můžete odevzdat ten starý 
nefukční? I při nákupu přes e-shop mnohdy 
nabízí odvoz vyřazeného spotřebiče při dovozu 
nového. Chcete vyhodit starý spotřebič? 

Pokud je to opravdu starý kousek, můžete 
oslovit Národní technické muzeum, jestli o něj 
nemá zájem a nerozšíří jím své muzejní sbírky. 
Když jde o obyčejný spotřebič, využijte červený 
kontejner ve veřejném stání separačních 
kontejnerů, do kterého se vhazují drobné 
elektroodpady (např. žehličky, fény, mobilní 
telefony, rádia, varné konvice, grily, hračky na 
baterky, e-cigarety, monočlánky, aj.). Nepatří do 
nich televize a monitory ani zářivky nebo LED 
žárovky, protože se v kontejneru rozbijí.

Rozměrnější vyřazené elektrospotřebiče 
(např. ledničky, mrazničky, pračky, televize, 
monitory, mikrovlnné trouby, vysavače, 
elektrické sekačky, aj.) patří do sběrných dvorů.

Kolik vyřazených elektrospotřebičů jsme 
v Havlíčkově Brodě vytřídili? 

Odevzdané elektrospotřebiče 
jsou odváženy k recyklaci, kde jsou 
ručně odděleny nebezpečné součásti 
a následně jsou drceny a tříděny. Recyklací 
elektrozařízení můžeme získat mnoho 
materiálů k výrobě nových spotřebičů, a tím 
odlehčit naší planetě, protože je nemusíme 
primárně těžit.

Protože jsou vyřazené spotřebiče 
zdrojem druhotných surovin (železných, 
barevných i drahých kovů, plastů a skla), 
nepatří do popelnic na komunální odpad, 
protože pak už skončí bez využití natrvalo 
uložené na skládce.

Víte, že jednorázové i opakovaně 
použitelné e-cigarety máte vrátit prodejci 
nebo vhodit do kontejneru na elektroodpad? 
Obsahují plasty, lithiovou baterii, nikotinovou 
sůl a stopy těžkých kovů a aktuálně jich 80 % 
končí ve směsném komunálním odpadu 
nebo v kontejnerech na plasty. Vhozením do 
směsného komunálního odpadu vyhodíme 
s každou cigaretou 0,15 g lithia, které se 
muselo nákladně vytěžit. Při vhození do 
kontejneru na plasty hrozí při přepravě nebo 
zpracování zahoření odpadu. 
Připravil odbor ŽP

Inzerce

2021 2022 2023 2024

Do veřejných kontejnerů

55 t 42 t 57 t 38 t

Ve sběrných dvorech

104 t 99 t 109 t 114 t
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Stalo se

Zimní stadion hostil poprvé karneval na ledě
Havlíčkobrodský zimní stadion ožil ve čtvrtek 6. března rejem 
masek. Poprvé totiž hostil karneval na ledě. Na bruslích se tady 
proháněl například Harry Pott er, víly, tygr a také zábavný klaun, který 
po celé odpoledne bavil děti. V rámci odpoledne bylo připraveno 
také vystoupení havlíčkobrodských krasobruslařek a řada soutěží. 
Karneval na ledě připravil tým BK Havlíčkův Brod ve spolupráci 
s Technickými službami. 

Havlíčkobrodští senioři zdolali přes půlku La Manche
Plavecký bazén na Kotlině v únoru zdolávali senioři. Zapojili se totiž 
už podruhé do akce sdružení SenSen Přeplavme svůj La Manche. 
Úkol byl jediný: naplavat během února co nejvíce kilometrů. 
V součtu se jim podařilo zdolat úctyhodných bezmála 300 km. 
Skutečný průplav La Manche by tak přeplavali více než z půlky, měří 
totiž 520 km. Pokud bychom poměřili síly ženy vs. muži, pak dámy 
jasně vítězí. Uplavaly totiž téměř 212 km. Muži pak přidali 73 km. 
A pokud Vám pár kilometrů do celkového množství chybí, máte 
pravdu. Zapojila se totiž i vnoučata, která uplavala skoro 8 km a také 
Ilona Loužecká z brodského Senior Pointu, která má na kontě přes 
18 km. Loni pro srovnání uplavali brodští senioři s vnoučaty 195 km 
a v celorepublikovém srovnání se umístili na 9. místě. Výsledky 
letošního ročníku v celorepublikovém srovnání nebyly v době 
uzávěrky Havlíčkobrodských listů známé.

Inzerce
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Co nás čeká

Tradiční výstava Zahrada slaví už 30. výročí
Na konci dubna se Havlíčkův Brod opět stane magnetem pro všechny 
zahrádkáře, kutily a hospodyně. KD Ostrov a jeho přilehlé okolí 
bude totiž hostit už 30. ročník úspěšné výstavy Zahrada. Slavnostní 
zahájení je v plánu v pátek 25. dubna před 9. hodinou. Po té už bude 
následovat nepřetržitý proud zábavy. Kromě stánků vystavovatelů 
zahraje hned ráno kapela Havlíčkobrodská 12. Další hudební a taneční 
vystoupení jsou v plánu téměř nepřetržitě až do uzavření areálu. Také 
v sobotu je připravený doprovodný program na celý den. Vyvrcholí pak 
vystoupením Polenského Big Bandu od 15 hodin.

Pojďte se toulat s havlíčkobrodskými turisty
Je duben a jaro, stejně jako havlíčkobrodští turisté, už se vydalo na 
svou trasu. Poslední březnový víkend proběhlo v nedalekém Humpolci 
Zahájení jarní turistické sezony pro oblast Vysočina. Turisté v Brodě už 
mají připravený nejen Plán vycházek na celé pololetí, ale především pilně 
připravují tradiční akce, které jsou hojně navštěvovány i širokou veřejností. 
Dovolte mi pozvat Vás na 5. ročník Májového toulání Pelestrovskými 
lesy, 55. ročník Havlíčkobrodské padesátky nebo na 31. Léto v Železných 
horách. Nabídková paleta akcí je opravdu bohatá a na některých z nich je 
pamatováno i na dětské pochodníky. Organizátoři pro ně mají připraveny 
drobné vědomostní kvízy nebo sportovní soutěže. Po úspěšném 
čtyřletém seriálu vycházek s názvem Vrcholy bývalého okresu Havlíčkův 
Brod jsme plynule navázali tentokrát jednoletou akcí, která probíhá pod 
názvem Prameny řek protékajících okresem Havlíčkův Brod. Společně 
navštívíme pramen Sázavy, Chrudimky, Doubravy a Šlapanky. Kdokoliv 
a kdykoliv se k nám může přidat, už teď se na něj těšíme. Všechny 
informace o havlíčkobrodských turistech najdete na webových stránkách 
www.kct-havlickuvbrod.webnode.cz. 
Lenka Žáková, KČT, odbor Havlíčkův Brod

Pozvánka na Velikonoční jarmark
Oblastní charita Havlíčkův Brod ve spolupráci s městem Havlíčkův Brod 
Vás srdečně zve na Velikonoční jarmark, který se uskuteční ve čtvrtek 
17. dubna od 10.00 na Havlíčkově náměstí v Havlíčkově Brodě. Přijďte si 
užít příjemný den s rodinou! Čeká Vás pletení pomlázek, malování vajíček, 
tradiční velikonoční dobroty a pro dospělé i zelené pivo. Těšíme se na Vás!
Monika Kadlecová

Inzerce
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 Co nás čeká

WWW.STAMIC.CZ

DÌTI S RODIÈI ZDARMA

ZMÌNA PROGRAMU VYHRAZENA 

STAMICOVY 
SLAVNOSTI

PROGRAM: RADOSTNÌ, ZPÌVNÌ, SRDEÈNÌ !

PROGRAM VYSTUPUJÍCÍCH NA MÍSTÌ

KAREL PLOCEK / VIOLA /, PETR HEJNÝ / VIOLONCELLO /

STAMICOVO KVARTETO 
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Město známé neznámé

Zraku návštěvníka, který přijede do města 
vlakem a vyjde z nádražní haly, nemůže 
uniknout mohutná protější stavba. 
Objemem své hmoty dříve korespondovala 
s historizující starou nádražní budovou, 
zbouranou v roce 1981. Nyní tvoří zajímavý 
protiklad k novému nádraží. Osobu 
zajímající se o architekturu jistě napadne 
otázka, kdo a proč si tak gigantický blok 
ve městě významu Havlíčkova Brodu 
postavil.

V letošním roce uplyne rovných sto 
let, kdy začala proti nádraží vyrůstat 
stavba Rolnického domu. Zadavatelem 
byl Ústřední svaz pěstitelů zemáků, 
nejvýznamnější zemědělská organizace 
na Vysočině, úzce napojená na agrární 
stranu, nejsilnější český politický 
subjekt za první republiky. V roce 
1925 si tak rozsáhlou stavbu mohl 
dovolit, neboť prostřednictvím dalších 
organizací prakticky ovlivňoval většinu 
zemědělského produkčního, obchodního 
a zpracovatelského potenciálu v kraji. 

Podle návrhu pražského architekta 
W. Honicha stavbu prováděla místní 
firma Františka Lišky. Za dva roky byl 
Rolnický dům dokončen. Třípatrová 
budova pojatá v novoklasicistním stylu se 
zaoblenými nárožími a křídly směřujícími 
k nádraží a do ulice Zahradníkovy (dnes 

ulice 5. května) na půdorysu připomínajícím 
písmeno C působila vskutku impozantně. 
Přísná symetrie budovy s jejím mírně 
předsazeným mohutným středem 
a zvýšeným štítem současníkům však 
připadala až poněkud strohá a chladná.

Do nového objektu se přestěhovala 
nejenom většina agrárních organizací. 
Rolnický dům, lidově „rolňák“, sloužil 
nejenom jako jejich reprezentativní 
sídlo, ale prostory objektu byly využity 
i komerčně. V přízemí se zabydlely obchody, 
restaurace, která je tu dodnes, parní lázně, 
jak si někteří pamětníci ještě vzpomínají, 
dokonce v suterénu a přízemí našla 
přechodně umístění družstevní mlékárna, 
nikoliv prodejna, ale skutečná výrobna 
mlékárenského zboží.

Když se ve třicátých letech zvyšovala 
produkce mlékárenských výrobků 
a dosavadní prostory nestačily, uvažovali 
představitelé mlékárenského družstva 
o výstavbě nového provozu v návaznosti 
na Rolnický dům, přibližně v prostoru 
dnešního autobusového nádraží. Nakonec 
zvítězila varianta s umístěním družstevní 
mlékárny v místě dnešního supermarketu 
Kaufland. Ale o tom jsme již na stránkách 
HB listů zmiňovali před devíti lety v článku 
o družstevní mlékárně (HBL 1/2016).

O dvacet let později se Rolnický 
dům zásluhou svého osazenstva zapsal 

nesmazatelně do historie města. Koncem 
dubna a počátkem května 1945 stála Rudá 
armáda na Moravě a postupovala vpřed. 
Nacistická tisíciletá říše i protektorát 
odpočítávaly poslední dny své existence, 
místní odbojáři se připravovali na povstání 
a ilegální revoluční národní výbor na 
převzetí moci. Všichni očekávali, že to co 
nevidět „praskne“. 

V sobotu 5. května v 9.15 hodin přišla 
na telefonní ústřednu Rolnického domu 
zpráva, že v Praze vypuklo povstání. 
Správce objektu Miloslav Pittner nelenil, 
z úkrytu vytáhl československou vlajku 
a spolu s redaktorem Josefem Vyhnalíkem 
(v domě byla redakce Havlíčkova kraje) 
ji vyvěsili na budovu. Její konec Jiřina 
Němečková a Hana Endálová přibily na 
okenní parapet. Poté se Josef Vyhnalík 
odebral do města, aby zpravil členy 
revolučního národního výboru o aktuální 
situaci v Praze. Pro Miloslava Pittnera 
mělo vyvěšení vlajky nepříjemnou dohru 
a prožil si několik dramatických chvil, neboť 
v „rolňáku“ měla úřadovnu německá policie. 
Připomeňme si alespoň ve zkratce jeho 
vzpomínku: „…hned vzápětí přiběhl velitel 
německých četníků jako smyslů zbavený 
a řval, že všechno jsem zavinil já. Přitom mě 
tloukl pěstí do hlavy a já jsem ustupoval 
ke dveřím. Několik ran hlavou o dveře a já 
se dostal na chodbu. Vtom vytáhl revolver 
a míře na mne, křičel jako zběsilý: ,Ty český 
pse, jak nedáš ten hadr dolů, tak tě na místě 
zastřelím, rozumíš tomu?, V nastalé honičce 
se správci budovy podařilo nejprve se ukrýt 
v jednom z bytů a posléze opustit budovu 
zadním vchodem.“

Po zprávě o vypuknutí povstání v Praze 
zaplnily náměstí davy Broďáků, správy 
nad městem se ujal revoluční národní 
výbor, který z balkonu radnice oznámil 
rozradostněným lidem jedno z prvních 
usnesení o přejmenování města na 
Havlíčkův Brod, které občané s nadšením 
přijali. Radost ze znovunabyté svobody 
však přerušil rychlý zásah jihlavského 
gestapa, který zaktivizoval místní silnou 
jednotku SS. Město a jeho občané prožili 
další tři dramatické dny, než se dočkali 
osvobození. 

Na paměť místa, kde poprvé po šesti 
letech opět zavlála československá 
vlajka, jež se stala signálem k povstání 
proti okupantům v našem městě, 
byl přejmenován Rolnický dům na 
Dům 5. května, jak tento čin připomíná 
bronzová deska zasazená na zdi při jeho 
hlavním vchodu. 
Miloš Tajovský

 Rolnický dům na sklonku třicátých let minulého století

Z Rolnického domu Dům 5. května
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Sport

Na mistrovství republiky kadetů a mužů vybojovali 
Broďáci 13 medailí
V sobotu 22. února se v havířovské Sportovní hale Fenix konalo 
mistrovství České republiky v zápase řecko-římském kadetů a mužů. 
Pod trenérským vedením Zdenka Švece a Radka Satrapy Broďáci 
vybojovali celkem 13 medailí – čtyři tituly mistr ČR (Vítězslav Žák, Václav 
Satrapa, Michal Zelenka a Marcel Albíni), šest stříbrných (Radovan 
Kocman, Jakub Sedlák, Lukáš Zvolánek, Jiří Kořán, Dominik Kocman 
a Patrik Miksa) a tři bronzové (Josef Doležal, Libor Milíčovský, Petr Žák).

Vrchol hokejové sezony: Havlíčkův Brod postoupil 
do play-off  ze 3. místa
Havlíčkobrodští hokejisté prožívají vydařenou sezonu. Po rozdělení 
tabulky na dvě části se bez problémů dostali mezi sedm nejlepších 
týmů východní skupiny. Neztratili se ani mezi zesílenou konkurencí. 
V základní části získali 81 bodů stejně jako druhé Znojmo, jen vinou 
horší bilance ve vzájemných zápasech obsadili třetí příčku. Bruslařům 
ke skvělému umístění pomohlo úspěšné období po Novém roce. 

Svěřenci trenéra Petra Nováka od 8. ledna do 15. února neochutnali 
hořkost porážky. Vyhráli celkem desetkrát v řadě, což je třetí nejlepší 
vítězná série za poslední čtvrtstoletí. Vícekrát po sobě místní hokejisté 
vyhráli jen v sezonách 2005/06, kdy postoupili do první ligy, a 2017/18, 
kdy o postup nakonec neúspěšně bojovali. V kádru Havlíčkova Brodu 
nenajdete nikoho, kdo by dominoval v individuálních statistikách. 
Nejproduktivnější Petr Kuchta uzavřel po základní části až první 
padesátku kanadského bodování ligy. Bruslaři stavěli především 
na týmovém pojetí a pevné obraně, která byla druhou nejlepší 
ve východní skupině. Tomu přispěl spolehlivými výkony i gólman 
Vojtěch Nečas, který byl pohledem statistik druhým nejlepším v celé 
lize. Havlíčkobrodští hokejisté uspěli také ve vyřazovacích bojích. 
V osmifinále play-off  vyřadili krajského rivala poměrem 3:0 na zápasy, 
jejich čtvrtfinálovým soupeřem se stalo Znojmo.

Házenkářský desetiboj hostil jen tři týmy
V sobotu 22. února hostila sportovní hala v Havlíčkově Brodě 
Regionální kvalifikaci házenkářského desetiboje mladších žákyň. 
Krajský svaz házené Vysočina byl pořadatelem pro regiony Vysočiny, 
Pardubického a Královehradeckého kraje. Účastníky však byly 
nakonec pouze tři týmy z Kraje Vysočina. Domácí oddíl TJ Jiskra 
Havlíčkův Brod přivítal ve své hale týmy TJ Sokol Velké Meziříčí 
a TJ Kovofiniš Ledeč nad Sázavou. Všechny tři týmy předvedly 
pohledné a bojovné výkony jak v zápasech, tak disciplínách. 
Souboje byly dramatické a o vítězi a postupujícím do národního 
finále nakonec díky remíze rozhodovalo vítězství v disciplíně Utkání. 
První místo a postup do republikového finále obhájily domácí 
žákyně Havlíčkova Brodu, které nasbíraly 27 bodů.

Slovan sbírá jarní body
Fotbalisté FC Slovan Havlíčkův Brod vstoupili do jarní části sezóny 
remízou 1:1 na trávníku A.F.C. Humpolec. Na domácí půdě se 
představili v následujícím kole, kdy si připsali tři body za výhru 1:0 
s SK Líšeň. Po sedmnácti odehraných zápasech patřila Slovanu 
s osmadvaceti body pátá příčka. 

Lukáš Barták třetí
Havlíčkobrodský mladý mušketýr Lukáš Barták z TJ Jiskra Havlíčkův 
Brod si přivezl bronzovou medaili z mezinárodního turnaje fleretistů 
Letňanská sova v kategorii mini žáků konaný 1. března v Praze. 
Neztratily se ani mladé šermířky které 2. března na stejném turnaji 
v kategorii mladší žákyně zabojovaly a Rozárka Náplavová obsadila 
desáté místo. Na svém prvním turnaji mile překvapila Veronika 
Satrapová s šestnáctým místem. Lukáš Barták si zašermoval 
v kategorii mladších žák, kde obsadil sedmnácté místo. Děkujeme 
za reprezentaci.

Stránku připravil: Ondřej Rázl
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
21. 2. – 20. 3. 2025
21. 2. Matěj Jaroš • 24. 2. Amálie Šprlová 
• 27. 2 Ema Hoffingerová • 4. 3. Josefína 
Kreslová, Eliška  Prokopová • 8. 3. Nela Nováková 
• 16. 3. Adéla Syrová

Sňatky konané v únoru 2025
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
21. 2. Daniel Rieger, Havlíčkova Borová – Lenka 
Nádvorníková, Tis
28. 2. Marcel Novák, Bartoušov – Marie Malinová, 
Bartoušov

Řádková inzerce
Nabídněte starší auto za rozumnou cenu, 
případné závady si opravím. Tel. 731 008 861.
Brusič Brosl, Prano, Havířská 3549, tel. 
731 871 591. Broušení nožů, nůžek, masomlýnků, 
pilových kotoučů, zahradních a dílenských 
potřeb. Prodej palivových pil.
VÝKUP LÉČIVÝCH ROSTLIN V ROCE 2025
Místo: KD Ostrov, Na Ostrově 28, 580 01 
Havlíčkův Brod. Výkupní dny: úterý 22. 7., 19. 8. 

a 23. 9. 2025 od 9 do 11 hodin. Kontakt: Pavel 
Dymák, email: dymakbyliny@seznam.cz, tel. 
728 358 645
KOUPÍM OBRAZY: Jindřich Zezula, Karel Němec, 
Štáfl, Jůzl, Panuška, Škrabánek, Odvárka, Kaván, 
Bubeníček, Jelínek, Hanych, Jambor a dalších. 
Tel. 776 393 000

Správné znění tajenky z čísla 3/2025: (KONČÍ NOVOVĚKÁ PODOBA NÁBOŽENSTVÍ,) NEKONČÍ VŠAK VÍRA A NADĚJE.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 41 došlých odpovědí.
Výhercem je Vladimír Kubát
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 4. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů ZM v dubnu 2025
16. 4. 15.00 Sociální výbor (MěÚ V Rámech, 
Horní ZM)
17. 4. 15.00 Výbor pro školství a volnočasové 
aktivity (MěÚ, Havlíčkovo nám. malá ZM)
24. 4. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech, dolní ZM)
30. 4. 15.30 Výbor pro územní plán a rozvoj 
města (MěÚ Havlíčkovo nám. velká ZM)
Jednání ZM se bude konat 7. 4. 2025 od 14.30 
hodin v budově Nové radnice, Havlíčkovo 
nám. 57, velká zasedací místnost, 1. patro. 
Usnesení rady a zastupitelstva města naleznete 
v plném znění na www.muhb.cz, záložka Rada 
města a Zastupitelstvo města.

Inzerujte 
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy měsíčník radnice  
ZDARMA do domovní schránky  

Počet výtisků: 11 300 • Pokrytí: město Havlíčkův 
Brod • Provedení: barevné, 24 stran 
Distributor: Česká distribuční, a.s. 

Číslo vychází první pracovní den měsíce.
Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (200 × 266 mm)  8 500 Kč 
1/2 stránky (200 × 131,5 mm)  4 600 Kč 
1/4 stránky (98,5 × 131,5 mm)  2 500 Kč 
1/8 stránky (98,5 × 64,25 mm)  1 300 Kč 
zvýraznění (47,75 mm × dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  2 Kč

Při dlouhodobé spolupráci poskytujeme 
automaticky množstevní slevy.

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF • Tiskové rozlišení: 300 dpi • Barvy: CMYK • Bez 
spadávek a ořezových značek. • Přijímáme inzeráty 

v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc  

do 10. v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu 
nebo na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Služby a kontakty

Inzerce

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800 183 549 • MHD: 569 427 146 • BUS 
terminál: 569 422 538 • Poruchy el. proudu: 
840 840 840 • Poruchy plynu: 1239 • Poruchy 
voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, hlavní 
budova nemocnice 569 472 360 
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Info na recepci Nemocnice 
Havl. Brod, tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
5.–6. 4. MUDr. Radka Vorlíčková, Lánecká 970, 
Světlá nad Sázavou, tel. 704 611 133
12. a 13. 4. MDDr. Petr Longin, Husova 3622, 
Havlíčkův Brod, tel. 776 116 125
18. 4.  MDDr. Vít Vrábel, Dobrovského 2023, 
Havlíčkův Brod, tel. 720 075 751
19.–20. 4. MDDr. Zuzana Drápelová, Husovo 
nám. 235, Ledeč nad Sázavou, tel. 569 722 318

21. 4.  MUDr. Kateřina Ulybinová, Husovo nám. 
235, Ledeč nad Sázavou, tel. 569 722 318
26.–27. 4. MUDr. Jana Kočová, Habrecká 450, 
Ledeč nad Sázavou, tel. 724 170 466

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603 349 285 • MVDr. J. Štursa – 569 428 868, 
pohotovost 604 569 831 • MVDr. Z. Potocký – 
731 533 348 včetně pohotovosti • VetHB Žižkov 
MVDr. Jan Šťastný – 724 704 470 (včetně 
pohotovosti) • MVDr. Daniela Mičkalová – 
773 617 856 (včetně pohotovosti)

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email: erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Přispívat můžete na účtu 131-2647810257/0100

Útulek pro kočky Mikeš HB, z. s.
Ledečská 2136, H. Brod, tel. 724 537 411,  
www.mikeshb.cz, mikeshb@seznam.cz 
Prosíme, kastrujte své i toulavé kočky. S kastrací 
rádi pomůžeme. Účet sbírky na kočičky: 
2300735542/2010

KVALITNÍ OPRAVA SE ZÁRUKOU. RYCHLÁ A SPOLEHLIVÁ DOPRAVA. 
SNADNÁ OBJEDNÁVKA TELEFONICKY, NEBO ONLINE!

KOMPLETNÍ SERVIS
ELEKTRONIKY A DOMÁCÍCH SPOTŘEBIČŮ

566 440 100
PROVOZNÍ DOBA INFOLINKY: 8:30 - 17:30

VESELÍČKO 74, ŽĎÁR NAD SÁZAVOU

www.ntsup.eu

Objednávka
servisu

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
4. 4. 20.30  Working Man
5. 4. 16.00  Minecraft film
5. 4. 18.00  Moře na dvoře
5. 4. 20.00  Láska a její příchutě
6. 4. 16.00  Jako z divokých vajec
6. 4. 18.00  Bridget Jonesová: Láskou šílená
11. 4. 18.00  Láska a její příchutě
11. 4. 20.00  Amatér
12. 4. 18.00  Tichá pošta
12. 4. 20.00  Jak se nám to mohlo stát!?
13. 4. 14.00  Pohádkové odpoledne – Pyšná   
 princezna
13. 4. 17.30  Moře na dvoře
17. 4. 17.00  Biograf SEN: Vlny
17. 4. 20.00  Vyšehrad Dvje
18. 4. 18.00  Minecraft film
18. 4. 20.00  Vyšehrad Dvje
19. 4. 16.00  Dogman
19. 4. 18.00  Moře na dvoře
19. 4. 20.00  Vyšehrad Dvje
20. 4. 16.00  Agent Čuník
20. 4. 18.00  Láska a její příchutě
21. 4. 16.00  Zlatovláska
21. 4. 18.30  Vyšehrad Dvje
24. 4. 19.00  Moře na dvoře
25. 4. 18.00  Panda a já
25. 4. 20.00  Vyšehrad Dvje
26. 4. 19.00  Žlutou žábou do země modrého nebe
Změna programu vyhrazena
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